
PROTOKÓŁ Nr XXXIX/2017

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu  26 kwietnia 2017 r.
w sal i  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  16 4 5 .
Przewodniczył:  Pan Sławomir Matuszewski – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  14 radnych.
(l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).
Nieobecny:  radny Zbigniew Napłoszek
Radna – Pani Małgorzata Kamińska spóźniła  się na sesję.
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :
         1.  Henryk Kacprzyk – Wójt Gminy
         2.  Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
         3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
         4.  Sołtys i  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 223 do nr 230.

Ad  pkt  1.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir Matuszewski  dokonał
otwarcia  XXXIX  sesj i  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdzi ł  kworum,  przy  którym
Rada Gminy może podejmować prawomocne uchwały.
Następnie powitał  radnych i  zaproszonych gości.

Ad  pkt  2.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  -
porządek  obrad  radni  i  sołtys i  otrzymali  na  piśmie.  Był  wywieszony  na  na
tablicach ogłoszeń i  zamieszczony w BIP.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  porządek  obrad  XXXIX  sesj i  Rady  Gminy
w/g następującego wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
   4.  Sprawozdanie z realizacj i  Programu Współpracy z Organizacjami
       Pozarządowymi za rok 2016.
   5.  Informacja na temat realizacj i  przepisów o utrzymaniu czystości i  porządku
       w gminie.
   6.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:
       a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
   7.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
       a)  w sprawie zmian w składzie stałych Komisj i  Rady Gminy;
       b)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           la ta 2017 – 2027;
       c)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2017 rok;
       d)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej  w
           trybie bezprzetargowym;
       e)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej  w
           trybie przetargowym;
       f)  w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości  niezabudowanej;
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       g)  w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/192/2017 Rady Gminy Grunwald z
          dnia  18 stycznia 2017 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania  i
          rozl iczania dotacj i  dla  niepublicznych jednostek oświatowych
          prowadzonych na terenie Gminy Grunwald oraz zakresu i  trybu kontrol i
          prawidłowości  ich wykorzystania;
      h)  w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Arkadiusza Rosy Organu
          Prowadzącego Niepubliczną Szkołę Podstawową z oddziałami
          przedszkolnymi w Dylewie na działalności Wójta Gminy Grunwald Pana
          Henryka Kacprzyka polegającą na utrudnianiu działalności  Niepublicznej
          Szkoły Podstawowej w Dylewie.
   8.  Interpelacje  i  zapytania.
   9.  Wolne wnioski.
  10.  Zamknięcie  obrad

Ad  pkt  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
kolejnym punktem jest  przyjęcie  protokółu z  XXXVIII sesj i  Rady Gminy.
Zwracam się  z prośbą o przyjęcie protokółu bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących się  nie  było  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  XXXVIII  sesj i
Rady Gminy.

Ad  pkt  4.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
kolejnym  punktem  jest  sprawozdaniem  z  realizacj i  Programu  Współpracy  z
organizacjami pozarządowymi. 
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik –  sprawozdanie radni  otrzymali  szczegółowe
za  2016  rok.  W  priorytecie  –  przeciwdziałanie  uzależnieniom  i  patologiom
społecznym – działanie  profi laktyczne -  upowszechnianie  kultury fizycznej  wśród
mieszkańców  Gminy  Grunwald.  Na  ten  cel  było  5  tys .  zł .  Ofer tę  złożyło
Stowarzyszenie  RAGSZ  ze  Szczepankowa   projektem  -  „Każdy  z  nas  ma  coś  z
włóczykija”.   W  priorytecie  drugim:  wspieranie  i  upowszechnianie  kultury
fizycznej  –  popularyzacja  nowych  dyscyplin  sportowych  i  na  ten  cel  Państwo
przeznaczyliście  5  tys.  z ł .  Ofertę  złożyło  Stowarzyszenie  „Grunwaldzki  Klub
Petanque  Mielno”.  Kwota  dofinansowania  5  tys.  zł  i  wykorzystano  5  tys.  zł .
Priorytet  trzeci:  działalność  kulturalno-oświatowa  wśród  mieszkańców  Gminy
Grunwald.  Na  te  działania  ofertę  złożyło  Stowarzyszenie  „Nasze  Pacółtowo”  z
projektem  pod  nazwą  „Trzy  kultury  razem”  i  wykorzystało  również  5  tys .  zł ,
wartość zadania 5.500,-  zł .  Priorytet  czwarty:  działalność kulturalna i  artys tyczna
i  popularyzacja  widowiska  historycznego  podczas  obchodów  „Dni  Grunwaldu”.
Dotacja  została  wykorzystana  i  ofertę  złożyła  Fundacja  Grunwald  i  wnioskowana
kwota  25  tys.  zł ,  którą  wykorzystano  na  obchody  „Dni  Grunwaldu”.  Priorytet
piąty:  wspieranie  osób  niepełnosprawnych  poprzez  dowóz  dzieci  i  młodzieży
niepełnosprawnej  z  terenu  Gminy  Grunwald  do  Ośrodka  Rehabil i tacyjno-
Edukacyjno-Wychowawczego  w  Ostródzie.  Na  ten  cel  przeznaczono  5  tys .  zł  i
również ta dotacja została  wykorzystana w tej  kwocie.  
Przewodniczący Rady Gminy –  Pan Sławomir Matuszewski  –  czy są pytania  do
przedstawionego sprawozdania?
Pan Piotr  Kołodziejski  –  proszę  Państwa  ja  jestem przedstawicielem organizacj i
pozarządowej.  A  współpraca  z  organizacjami  pozarządowymi,  to  myślę  że  nie
tylko  przeprowadzenie  konkursu  na  organizacje  pozarządowe według priorytetów,
ale  również  jak  gdyby  wspieranie  organizacj i  pozarządowych  w  prowadzeniu
działań,  zwłaszcza  które  rozwiązują  problemy  społeczne  mieszkańców.  My
jesteśmy  taka  organizacja  dlatego,  że  prowadzimy  punkt  przedszkolny  w
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Stębarku.  Jest  to  organizacja  pozarządowa,  działająca  non  profit  czyl i  nie
osiągająca  ze  swojej  działalności  żadnych  profitów,  dążąca  do  tego,  żeby  jakość
edukacj i  przedszkolnej  poprawiała  się  i  żeby  upowszechnianie  jej  s tawało  się
coraz  większe.  Niestety  trzeba  powiedzieć,  że  współpraca  z  gminą,  współpraca  z
Panem Wójtem jest  bardzo różna.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  ja  prosiłem  o
uwagi  do sprawozdania,  które przedstawił  Pan Sekretarz.
Pan  Piotr  Kołodziejski  –  myślę,  że  rzeczy  o  których  mówię,  jak  najbardziej
dotyczy współpracy z  organizacjami pozarządowymi na terenie  Gminy Grunwald.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  omawiamy
sprawozdanie  ze  współpracy z  organizacjami  pozarządowymi  za  rok  2016.  Czy są
uwagi  do tego sprawozdania? 
Pan Piotr Kołodziejski -  tak generalnie  są uwagi.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  sprawie  formalnej  Panie  Przewodniczący,  Pan
Sekretarz przedstawił sprawozdanie czy wyklucza Pan dyskusję na ten temat?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  właśnie  pytam
Pana Kołodziejskiego?
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  -  proszę  odpowiedzieć  czy  wyklucza  Pan  możliwość
dyskusj i  nad sprawozdaniem i zawartymi w tym sprawozdaniu tezami?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  zapytałem  Pana
Kołodziejskiego  czy  ma  pytania  do  sprawozdania?  Pan  chyba  nie  słucha  tego  co
ja mówię.
Pan  Piotr  Kołodziejski  –  no  dobrze,  ja  chcę  powiedzieć  w  sensie  to  co  jest
negatywnego,  odczucie  nie  takie  jak  jest  w  opinii  władzy,  to  jest  to  męczące  dla
Pana,  nie  tylko  dla  Pana.  Może  ja  nie  będę  rzeczywiście  głosu  zabierał  i  Państwa
męczył .  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  jeszcze  raz
pytam,  czy  są  uwagi  do  sprawozdania  z  realizacj i  programu  współpracy  z
organizacjami pozarządowymi za rok 2016?
Uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  5.  Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
przechodzimy  do  kolejnego  punktu  -  informacja  na  temat  realizacj i  przepisów  o
utrzymaniu czystości  i  porządku w gminie.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  taki  regulamin  Państwo  radni  również
otrzymaliście.  Chciałem  pokrótce  powiedzieć,  że  jeśli  chodzi  o  zagadnienia
związane  z  tą  gospodarką  odpadami  komunalnymi,  jak  Państwo  wiecie  tym
zajmuje  się  Związek  Gmin  Regionu  Ostródzko-Iławskiego  „Czyste  Środowisko”.
On  przyjmuje  deklaracje  od  mieszkańców,  o  wysokości  opłat  za  gospodarowanie
odpadami  i  przekazuje  do  związku  gmin  oraz  wydaje  książeczki  opłat .  W chwili
obecnej  złożonych jest  1549 deklaracj i  przez mieszkańców tutejszej  gminy,  w tym
z  nieruchomości  zamieszkałych  1415,  niezamieszkałych  134.  Ściągalność
pieniężna  jeśli  chodzi  o  opłaty to  jest  90%.  Wystawiono  95  upomnień  do  zapłaty.
Jeśli  chodzi  o  decyzje  administracyjne  dla  mieszkańców  gminy,  wójt  od  l ipca
2013  roku  wydał  pięć  takich  decyzj i  nakazujących  zaprzestania  odprowadzania
ścieków komunalnych do rzeki i  na pola.  
Przewodniczący Rady Gminy –  Pan Sławomir Matuszewski  –  czy są pytania  do
informacji  o tym, co przedstawił Pan Sekretarz?
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  pytanie  dotyczące  ewidencj i  zbiorników
odbierających  nieczystości,  przelotowych,  szczelnych,  nieszczelnych.  Czy  gmina
taką ewidencję posiada? 
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak,  gmina posiada taką ewidencję.
Radny – Pan Ryszard Bala – w związku z tym ja do tego tematu wrócę już w
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innym miejscu.
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad pkt 8 .  Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski –
kolejnym punktem jest  – sprawozdanie wójta z  działalności  między sesjami i
informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  między  sesjami  realizowaliśmy  następujące
przedsięwzięcia:  
1.  Wykonanie  projektu  przyłączy  wodociągowych  dla  wsi  Lipowa  Góra  i
Frygnowo.  Jest  podpisana  umowa  z  wykonawcą.  Projekt  jest  w  trakcie
opracowywania.
2.  Zmiana  nawierzchni  drogi  gminnej  do  Korsztyna.  Dnia  07  kwietnia  2017  roku
podpisano  umowę z  wykonawcą.  14  kwietnia  2017  roku  przekazano  plac  budowy.
Zostały  wycięte  drzewa,  które  należało  wyciąć  w  okresie  ekologicznie  do  tego
możliwym.  Wykonawca  przygotowuje  w  tej  chwil i  dokumenty  na  podstawie
których  będzie  mógł  wejść  na  budowę.  Termin  real izacj i  tej  inwestycj i  do  31
sierpnia 2017 roku. 
Jeżeli  chodzi  o  budowę  chodnika  wzdłuż  drogi  gminnej  w  Dylewie,  w  tej  chwili
wykonano  projekt  budowlany  i  w  następnej  kolejności  będziemy  real izowali  ten
projekt,  po uzyskaniu zezwolenia bądź zgłoszenia.
Przebudowa  drogi  gminnej  w  Rychnowskiej  Woli  –  ten  problem  z  którym  się
borykamy  od  dłuższego  czasu  czyli  na  dzisiaj  pogłębiono  rowy  melioracyjne,
udrożniono  przepust  drogowy.  Do  wykonania  pozostała  zmiana  nawierzchni  dróg
w  okolicach  przepustu.  Jest  to  wspólne  przedsięwzięcie  gminy  i  Starostwa
Powiatowego.  Starostwo  Powiatowe  już  jednorazowo  oczyściło  te  rowy.  Jeszcze
według informacji  sołtysa,  wymaga to ponownego oczyszczenia,  ponieważ jak ten
rów  uzyskał  przepływalność,  nastąpiło  ponownie  napłynięcie  odpadów  i  trzeba
jeszcze  raz  oczyścić  i  wtedy  jeżeli  ta  przepływalność  będzie  prawidłowa,  wtedy
przystąpimy do  utwardzenia  obydwu odcinków,  z  obydwu stron  drogi  destruktem,
który posiadamy.
Projekt budowy świet l icy wiejskiej  w Glądach jest  w trakcie  real izacj i .  Podpisana
umowa  z  wykonawcą.  Oczywiście  koncepcja  projektowa  została  zatwierdzona
przez radę sołecką Gląd.  
Modernizacja  remizy  OSP  Gierzwałd  –  zakupiono  materiały  budowlane  na
pokrycie  dachu  blachodachówką.  W  najbl iższym  czasie  zaprosimy  wykonawców
do  złożenia  ofert  na  wykonanie  robót  budowlanych  w  zakresie  położenia  dachu  i
wykonania elewacji  zewnętrznej .  
Następnie  realizacja  programu  budowy  przydomowych  oczyszczalni  ścieków  –
sporządzono  projekt  regulaminu  udzielania  dotacj i .  Wyłożono  do  konsultacj i
społecznych.  Ten  projekt  będzie  można  przekonsultować  i  następnie  przejdziemy
do realizacj i .  
Rozbudowa kanalizacj i  sanitarnej  we  wsi  Szczepankowo -  uzupełniono  wniosek o
przyznanie  pomocy.  W najbliższym  czasie  spodziewamy się  rozstrzygnięcia  czyl i
konkretnie podpisania już umowy.  
Wykonanie  oświetlenia  ulicznego  w  miejscowości  Mielno  –  jest  w  trakcie
realizacj i .  W najbl iższych  dniach  lampy mają  zostać  zamontowane.  Dysponujemy
już w tej  chwili  zgodą Energi.  Lampy były już zamontowane i  zdjęte,  wynikało to
z  tego,  że  były zamontowane a  później  nastąpiła  wymiana słupów i  trzeba  je  było
zdjąć,  bo  Zakład  Energa  nie  poinformował  nas,  że  tam  te  słupy  również  będą
wymieniane.  
Następnie jest  projekt  i  wykonanie oświetlenia  ulicznego wsi Kitnowo. Wykonano
dwie  koncepcje  projektowe  zakładające  montaż  30  lamp.  Pierwsza  zakłada
instalację  kablową,  druga  oświet lenie  solarne.  Przybliżone  koszty  montażu  są
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bardzo  zbliżone  do  siebie.  Montaż  30  lamp  po  cenie  2  tys.  zł ,  to  wydatek  około
60 tys .  zł ,  3 tys.  metrów bieżących kabla po 20,-  zł  za metr,  to kolejne 60 tys.  zł  i
robocizna  60  tys .  zł ,  razem  180  tys .  zł  kosztowałoby  wykonanie  tradycyjną
metodą.  Montaż  30  lamp  solarnych  po  6  tys.  zł ,  to  również  wydatek  około  180
tys .  zł .  W  budżecie  mamy  na  to  przedsięwzięcie  100  tys.  zł  czyli  po  prostu
wykonamy tą część która będzie kosztowała do 100 tys .  zł ,  do tej  kwoty.  Chyba
że  jakieś  środki  dodatkowe  się  znajdą  powyżej  tych  100  tys .  zł .  Tutaj  trzeba
będzie  koncepcję  co  robimy  uzgodnić  z  radą  sołecką  i  radnym  miejscowości
Kitnowo.
Jeżeli  chodzi  o  budowę  pomostu  na  plaży  w  Mielnie,  uzupełniono  wniosek  o
przyznanie  pomocy.  Wartość  dofinansowania  już  otrzymaliśmy.  Wartość
dofinansowania  wynosi  183.131,-  zł .  4  maja  ma  się  odbyć  uroczyste  podpisanie
umowy u Marszałka.  
Jeżeli  chodzi  o  remonty bieżące  i  utrzymanie  to  wybudowano wiatę  przystankową
w Lubianku dla dzieci,  dla dorosłych również.
Równanie  dróg  gminnych:  wykonano  prace  remontowe  na  drogach  sołectwa
Dylewo,  Korsztyn,  Domkowo,  Zapieka.  Prace  trwają  we  Frygnowie.  Następnie
wykonywane będzie Marcinkowo. 
Prowadzimy  w  tej  chwili  wymianę  rur  na  terenie  hydroforni  Gierzwałd.
Wymieniamy  odcinek  który  ulegał  bardzo  częstym  awariom.  Następnie
przystąpimy do wymiany pozostałych dwóch odcinków znajdujących się  głębiej  w
kierunku Korsztyna.  
Wykonanie  remontu  pomieszczeń  biurowych  w  Urzędzie  Gminy.  Do  wykonania
pozostało jeszcze jedno pomieszczenie.  
W najbliższym czasie  przystąpimy,  jak już grupa się  zwolni,  nasza komunalna,  do
dokończenia  przyłączy  kanal izacyjnych  w  miejscowości  Dylewo.  Generalnie  to
najważniejszy  będzie  dom  socjalny  i  pozostało  jeszcze  9  przyłączy,  które  w
ubiegłym roku do jesieni  nie udało się wykonać.  
Nieruchomości  do  sprzedaży:  ogłoszenie  o  III  przetargu  na  sprzedaż  działki  78
obręb  Rychnowo  miejscowość  Kiersztanówko  –  wnioskodawca  Pan  Jerzy
Piasecki.  Cena  wywoławcza  pomniejszona  w  tej  chwili  o  30%.  Jest  to  nieużytek.
Wynosi ta  cena 2.380,-  zł .  
Ogłoszenie  o  III  przetargu  na  sprzedaż  działki  39/2  obręb  Gierzwałd  –
wnioskodawca Pan Piotr  Buczkowski.  Cena wywoławcza też pomniejszona o 30%,
też nieużytek.  Cena wynosi  20 tys.  zł .  Przetargi odbędą się 9 maja 2017 roku.
Nieruchomości  do  dzierżawy  –  wydzierżawiono  działki  nr  255/21,  255/22  obręb
Stębark  dla  Pana  Andrzeja  Kamińskiego.  Oczywiście  w  umowie  jest  zastrzeżone,
że  w  dniach  5  do  20  lipca  ma  to  być  do  użytku  do  potrzeb  imprezy  „Dni
Grunwaldu”.  
Jeżeli  chodzi  o  inwestycyjne,  wnioski  o  dofinansowanie  czekające  na
rozpatrzenie  to  jest  budowa  kanal izacj i  sanitarnej  na  terenie  Gminy  Grunwald  –
wniosek zakłada  rozbudowę w pierwszym etapie  Szczepankowa i  w drugim etapie
miejscowości  Grunwald.  Już  wiemy,  że  I  e tap  dobiega  końca.  W  Szczepankowie
przystąpimy  za  dwa  miesiące  do  wykonawstwa  a  w  Grunwaldzie  później ,  w
następnej  kolejności.  
Zagospodarowanie brzegu jeziora Mielno,  ale  już wiemy,  że 4 maja po podpisaniu
umowy będziemy ogłaszal i  przetarg na wykonanie tej  inwestycj i .  
Dzisiaj  w  godzinach  rannych  spotkałem  się  z  Panem  marszałkiem.  Rozmawiałem
na  temat  organizacj i  imprezy  grunwaldzkiej  a le  przede  wszystkim  o  dopłatach
możliwych  do  uzyskania  na  nasze  inwestycje.  Generalnie  chodziło  o
dofinansowanie  jeszcze  budowy  strażnicy  w  Gierzwałdzie,  gdzie  w  budżecie
mamy  jeszcze  sumę  niewystarczająca  na  dokończenie.  Tutaj  otrzymałem
deklarację,  że  prawdopodobnie  suma około  30  tys.  zł  już  została  przeznaczona  na
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dofinansowanie  tej  naszej  inwestycj i  a  poza  tym  takie  czysto  organizacyjne
sprawy dotyczące  zaproszenia  gości  na  imprezę  grunwaldzką  jak  również  właśnie
rozmawiałem  też  na  tematy  związane  z  realizacją  projektów  z  Europejskiego
Funduszu Społecznego. 
Radni  uwag nie zgłosi l i .

Ad  pkt  7.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
kolejnym  punktem jest  podjęcie  uchwał  przez  radę  gminy.  Pierwszą  uchwałą  jest
uchwała w sprawie zmiany w składzie  stałych Komisj i  Rady Gminy.
Uchwałę  którą  Państwo  otrzymaliście,  pierwszą,  to  była  uchwała  odnosząca  się
tylko do mnie.  Na komisj i  Pan Ryszard Bala również postanowił  zmienić komisję.
Jeszcze  po  komisj i  wpłynęło  jedno  podanie  odnośnie  zmiany  komisj i ,  od  Pana
Zaborosia.  Mamy te  3 osoby które zmieniają  komisje.  
Radni  uwag mnie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIX/223/2017  w  sprawie
zmian w składzie stałych Komisj i  Rady Gminy.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 3).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejne  dwie
uchwały,  uchwały  budżetowe;  pierwsza  uchwała  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej
Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata  2017  –  2027  i  druga  w  sprawie
zmian budżetu Gminy Grunwald na 2017 rok.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  WPF  wprowadza  zmiany,  ponieważ
dokonujemy zmian  dochodów  jak  i  wydatków  o  kwotę  314.324,-  zł .  W związku  z
tym  zmieniamy  pierwszy  załącznik  WPF,  gdzie  na  ogólną  kwotę  zwiększenia
dochodów,  to  są  dochody  bieżące.  Natomiast  jeśli  chodzi  o  wydatki  na  ogólną
kwotę  314.324,-  zł ,  zwiększamy  wydatki  bieżące  w  kwocie  307.179,-  z ł   i
wydatki  majątkowe  o  kwotę  7.145,-  zł .  Jeśli  chodzi  o  załącznik  nr  2   czyl i
załącznik  o  przedsięwzięciach,  nie  ulega  on  zmianie,  ponieważ  żadne
przedsięwzięcia nie  ulegają zmianom. 
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIX/224/2017  w  sprawie
zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na la ta 2017 – 2027.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 4).

Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  druga  uchwała  są  to  zmiany w budżecie.
Jak  wspomniałam  jest  zwiększenie  dochodów  jak  i  wydatków  o  kwotę  314.324,-
zł .  Wynika  to  przede  wszystkim  z  decyzj i  Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego,
który  przeznacza  dotacje  celowe  na  oddziały  przedszkolne,  na  wychowanie
przedszkolne,  na  realizację  zadań  z  zakresu  nauki  specjalnej  organizacj i  jak
również  na  dodatki  mieszkaniowe  i  pomoc  materialną  dla  młodzieży.  Te
zwiększenia  mają  swoje  odzwierciedlenie  po  stronie  wydatków,  jak  również  są
niewielkie przesunięcia  w rozdziałach,  paragrafach wydatkowych.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIX/225/2017  w  sprawie
zmian budżetu Gminy Grunwald na 2017 r. .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 5).

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski  -  kolejna uchwała
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej  w trybie
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bezprzetargowym.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jest  to  nieruchomość niezabudowana,  działka Nr
7/1  o  powierzchni  0,0477 ha  obręb  Pacółtowo.  Jest  to  odcinek drogi,  której  część
już została  sprzedana.  Powstają takie sytuacje,  że kiedyś były drogi  dojazdowe do
pól  uprawnych,  w tej  chwil i  jeżel i  właściciel  zakupił  całe  pole wokół  drogi,  to
pozostaje  droga  gminna,  która  niczemu  nie  służy,  bo  i  tak  sobie  dojedzie
właściciel .  Tu został  jeszcze niewielki odcinek tej  drogi,  która jest  już wykupiona
przez  wnioskodawcę  i  ten  odcinek  drogi  ten  wnioskodawca  chce  nabyć,  ale  w
związku  z  tym,  że  obok  też  znajduje  się  inne  zabudowanie,  to  w  akcie
notar ialnym  będzie  zapisana  służebność  do  użytkowania  również  przez  tą  osobę,
która  mieszka  obok  tej  drogi.  Chodzi  tu  o  Pacółtowo  i  odcinek  drogi  łączący  tą
drogę starą sprzedaną z drogą powiatową.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 12 głosami  za,  przeciwnych nie  było,  przy 2
głosach  wstrzymujących  (radny  Dariusz  Borkowski,  Marek  Tański)  –  podjęła
uchwałę  Nr  XXXIX/226/2017  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż
nieruchomości  niezabudowanej  w trybie bezprzetargowym.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir Matuszewski  -  następna  uchwała
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie
przetargowym.
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  na ten  temat  już  przeprowadzal iśmy głosowanie
na  którejś  tam  sesj i  poprzedniej ,  z  tym  że  międzyczasie  były  prowadzone  prace
geodezyjne  czyli  podział  geodezyjny,  ta  działka,  którą  w  całości  rada  uznała,  że
przeznacza  do  sprzedaży  zmieniła  numer  i  w  związku  z  tym  trzeba  również
zmienić  brzmienie  uchwały.  Dlatego  też  ponownie  głosujemy  tą  samą  działkę
czyli  jest  to działka gdzie są stare ogródki działkowe nauczycieli .  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  są  jakieś  zasady  które
określają  sposób  sprostowania  błędu,  zmiany  w  uchwałach,  w  rozporządzeniach,
zarządzeniach.  Wójt  przedstawia  nową uchwałę  w  tej  sprawie.  Nie  rozumiem czy
my prostujemy błąd w związku ze zmianą w ewidencj i  czy też  podejmujemy nową
uchwałę?
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  trzeba  nową uchwałę  podjąć,  bo  nie  istnieje  już
ta  działka  w  ewidencj i ,  w  księgach  wieczystych,  na  temat  której  rada  podjęła
uchwałę.  Ta  działka  już  fizycznie  nie  istnieje.  Na skutek  podziału  powstały  nowe
działki,  z  nowymi  numerami  i  te  nowe  działki  f igurują  w  księdze  i  tutaj  jest
wymagana,  po  prostu  przygotowywał  to  pracownik  merytorycznie  przygotowany
czyli  jest  konieczne podjęcie  nowej  uchwały,  dlatego też taką przedstawiłem.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  z  tego  co
rozumiem,  to  uchwała  którą  wtedy  podjęliśmy  to  nie  dotyczy  żadnej  działki  i
uchwała nie  istnieje skoro nie ma takiej  działki.
Radny  -  Pan  Ryszard  Bala  –  jeżel i  w  tamtej  uchwale  był  zły  numer  działki,  to
wystarczy błąd naprawić.  Pan Matuszewski mówi,  że nie  było takiej  działki.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  w  tej  chwili  nie
ma takiej  działki,  taka jaka jest  zapisana w poprzedniej  uchwale.  
Innych uwag nie zgłoszono.
Rada  Gminy w głosowaniu  jawnym – 11 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny
Ryszard  Bala),  2  głosach  wstrzymujących  (radny  Dariusz  Borkowski,  Marek
Tański)  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIX/227/2017  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
sprzedaż nieruchomości niezabudowanej  w trybie przetargowym.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 7).
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Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała
w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości  niezabudowanej .  
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  chodzi  tutaj  konkretnie  o Grunwald,  działkę  55.
Wynikła  konieczność  nabycia  tej  działki  w  celu  poprawienia  dojazdu  jeżeli
chodzi  o  eksploatację  przepompowni  ścieków,  która  istnieje  w  Grunwaldzie.  Są
problemy tam z dojazdem i po zakupie tej  działki,  nie będziemy musieli  korzystać
z  uprzejmości  właścicieli  sąsiednich  działek,  którzy  w  przypadku  awarii  musieli
nam pozwalać  na  przejazd  przez  podwórze,  otwieranie  swoich  bram.  Dlatego  jest
uchwała  w  sprawie  zakupu  działki,  która  będzie  odrębnym  podjazdem  do
przepompowni ścieków w Grunwaldzie.
Radny – Pan Stanisław Zaboroś – za jaką kwotę?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  będzie  wycena  jeżeli  rada  wyrazi  zgodę  na
zakup działki,  dopiero wycenimy.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Wójcie  w  uchwałach  dotyczących  sprzedaży
czy  też  zakupu ciągle  jak  mantrę  powtarza  Pan ten  slogan o  tym,  że  wójt  może za
zgodą  rady  a  nie  podaje  Pan  faktycznych  powodów  takiego  działania,   sprzedaży
czy  nabycia.  W  poprzedniej  uchwale  cały  akapit  właściwie  odnosi  się  do
uwarunkowań prawnych,  natomiast  nie  przedstawia radzie  tego co w uzasadnieniu
powinno  być  zawarte:  a  więc  jaka  jest  potrzeba  sprzedaży  czy  zakupu  działki,
jakie  skutki  prawne  i  ekonomiczne  będą  dotyczyły  transakcj i  zakupu  lub
sprzedaży.  O  tym  nie  wyjaśnia  Pan  nam.  Pan  Zaboroś  pyta,  i le  ta  działka  będzie
kosztowała,  Pan  w  tej  chwili  nie  wie  i  rada  ma  podjąć  decyzję,  że  jednak  kupuje
tą  działkę  i  potem  już  nie  ma  żadnego  hamulca,  żeby  powstrzymać  Pana  przed
tym,  żeby  tej  działki  nie  kupować,  jeżeli  właściciel  obecny  tej  działki   zażąda
sobie za tą  działkę astronomicznych kwot.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jeżel i  jest  taka  potrzeba  oczywiście  będę  prosił
pracownika,  żeby  bardziej  precyzyjnie  określał  w  jakim  celu  sprzedajemy  i
kupujemy.  Cel  sprzedaży  to  jest  chyba  dla  wszystkich  jasny,  żeby  uzyskać
pieniądze,  bo  pieniędzy  zawsze  nam  brak  a  cel  nabycia,  to  można  było
sprecyzować  w  jakim  celu  nam  jest  potrzebna.  Jeżeli  ja  bym  wycenił  działkę  w
tej  chwili ,  poniósłbym koszty a  rada  nie  wyraziłaby zgody na  zakup,  to  byłyby to
pieniądze  wydane  niepotrzebnie,  ale  tutaj  po  pierwsze  uzyskałem  zgodę  od
właściciela,  że  jest  skłonny  sprzedać  tą  działkę.  Teraz  jest  potrzebna  zgoda  rady
czy  rada  wyraża  zgodę  na  nabycie  tej  działki  a  następną  rzeczą  będzie  wycena  i
wtedy jeszcze  będziemy myśleli  nad  tym czy warto  to  kupić  czy  nie  warto  kupić,
ale  żeby  przystąpić  do  wyceny,  to  według  mnie  jest  potrzebna  uchwała  rady
gminy.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Wójcie  problem  polega  na  tym,  że  w  chwili
obecnej  ceny  działek  nie  zmieniają  się  z  dnia  na  dzień  i  w  dniu  dzisiejszym
można  określić  przynajmniej  orientacyjną  wartość  działki  na  naszym  terenie.
Biura  nieruchomości  sprzedaży  takie  wyceny  posiadają.  Wystarczy  wejść  na
stronę  internetową i  sprawdzić  w tym rejonie  grunty rolne,  grunty pod zabudowę,
są  średnie  ceny.  W  związku  z  tym  ja  nie  oczekuję  od  Pana,  że  Pan  bez  wyceny
rzeczoznawcy  poda  nam  tutaj  dokładną  wartość,  ale  przynajmniej  orientacyjną
wartość tego co może Pan ściągnąć bez problemu z internetu.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  gdyby  było  tak  proste  to  o  czym  Pan  mówi,  to
po prostu nie  potrzeba by było w ogóle rzeczoznawców, wyceniaczy,  z  tego tytułu
że  wycena  działki  zależy  od  kilkunastu  czynników,  uzbrojenia  terenu,  położenia,
przylegania  do  innych  działek,  od  szeregu  czynników,  dlatego  też  ja  nie  mam nic
więcej  do  dodania.  Decyzja  należy  do  rady  gminy.  Jeżeli  rada  gminy  podejmie
decyzję,  że  nie  kupujemy,  nie  podejmujemy  decyzj i  o  zakupie  a  wyceniamy
najpierw, to  poprowadzimy w ten sposób.
Pan Edmund Żmijewski – jaka jest  wielkość tej  działki,  czy duży kawałek?
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Wójt – Pan Henryk Kacprzyk -  nie,  z  7 arów.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  jest  w
uzasadnieniu aby poprawić dojazd do istniejącej  przepompowni ścieków.
Radny –  Pan  Ryszard Bala  –  ale  powierzchni  tej  działki  nie  ma  i  w uchwale  i  w
uzasadnieniu.
Wójt  – Pan Henryk Kacprzyk –  ale  jest  mapa załączona.  Jak sam Pan zauważył ,
wystarczy wejść w internet.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  kiedy  Pan  chce,  to  się  do  internetu  odwołuje  a
kiedy potrzeba to nie.  
Innych uwag nie zgłoszono.
Rada  Gminy w głosowaniu  jawnym – 11 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny
Ryszard  Bala),  2  głosach  wstrzymujących  (radny  Arkadiusz  Piasecki,  Marek
Tański)  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIX/228/2017  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
zakup nieruchomości niezabudowanej .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 8).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała
w sprawie  zmiany uchwały Nr  XXXIV/192/2017 Rady Gminy Grunwald  z  dnia  18
stycznia  2017  roku  w  sprawie  ustalenia  trybu  udzielania  i  rozl iczania  dotacj i  dla
niepublicznych jednostek oświatowych prowadzonych na terenie  Gminy Grunwald
oraz zakresu i  trybu kontroli  prawidłowości ich wykorzystania.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  ta  uchwała  wraca  do  nas  po  raz  kolejny.
Dnia  18 stycznia  2017 roku Rada Gminy Grunwald  podjęła  uchwałę  w tej  sprawie
i  w § 2 pkt  6  dofinansowała Punkt  Przedszkolny w Stębarku w wysokości  90%. W
związku  z  tym  że  do  Punktu  Przedszkolnego  w  Stębarku  uczęszcza  trzynaścioro
dzieci  z  Gminy  Dąbrówno,  my  zgodnie  z  ustawą  o  systemie  oświaty  jesteśmy  w
stanie  tylko  otrzymać  kwotę  refundacj i  w  wysokości  40%.  Dlatego  tutaj  zmiana
tej  uchwały,  bo  jeżeli  pozostałaby  w  tym  kształcie  jak  obecnie,  naraziłoby  to
budżet na kwotę około 26 tys.  zł  rocznie.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  uchwała  była
tematem  posiedzenia  połączonych  komisj i  i  wszystko  zostało  wyjaśnione.  Czy
jakieś nowe fakty w tej  sprawie?
Radny – Pan Ryszard Bala – ja słyszę po raz kolejny,  Pan Szydlik co prawda nie
użył  słowa strata,  ale  mówi,  że naraziłoby to gminę  na jakąś  tam kwotę,  nie  wiem
w jakim sensie.  W uzasadnieniu  tej  uchwały  jest  s twierdzenie  -  pozostawienie  tej
uchwały  ze  stycznia  naraziłoby  budżet  gminy  na  straty  w  wysokości  27  tys .  zł .
Otóż  w  finansach  strata  to  jest  inaczej  ujemny  wynik  finansowy.  Jeżeli  Pani
Skarbnik potwierdzi,  to będę wdzięczny.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  -  być  może  z  innych  podręczników  ekonomii
korzystaliśmy.  Natomiast tutaj  podnoszenie,  że stratę  na 27 tys .  zł  poniesie  gmina
jest  w  moim  odczuciu  logicznym  nadużyciem.  Gmina  co  roku  wydaje  na  oświatę
chyba  około  8  mln  zł .  To są  pieniądze  które  dostajemy,  ale  i  również  z  dochodów
własnych.  Czy  te  8  mln  zł  wydane  na  edukację  i  oświatę  to  jest  s trata,  z
pewnością  nie.  Chociaż  w  tych  wydatkach,  tych  8  mln  zł  są  zapewne  wydatki
bardziej  i  mniej  racjonalne.  Podjęcie  przez  radnych  gminy  uchwały  w  zakresie
dotowania podmiotów niepublicznych,  kiedy prawo daje  nam widełki od minimum
40%,  które  nie  jest  żadną  działalnością  niezgodną  z  prawem  ani  zaprzeczająca
jakimkolwiek  przepisom  nie  jest  s tratą.  Podmiot  działający  na  terenie  naszej
gminy prowadzi  działalność w zakresie  opieki  i  edukacj i .  Rada gminy ma również
prawo podejmować inne uchwały,  gdzie daje  się pewne granice dowolności.  Jeżel i
tu  mówicie  Państwo  o  stracie,  to  ja  się  pytam,  przy  podejmowaniu  uchwały  na
temat  wynagrodzenia  wójta  rada  gminy  może  przyznać  wynagrodzenie  w
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wysokości  7  tys.  zł ,  przyznała  ponad  11  tys.  zł .  Czy te  4  tys .  zł  przyznane  ponad
dolną granicę,  to  jest  s trata  czy nie?  Oczywiście  można to wynagrodzenie oceniać
w  kategoriach  czy  te  11  tys .  zł  to  jest  rzeczywiście  kwota  zasłużona  czy  też  za
rzetelnie  wykonywaną  pracę,  ale  podnoszenie  argumentów,  że  gmina  poniesie
stratę jest  nadużyciem. 
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  jeśli  chodzi  o  tą  stratę,  oczywiście  nie
chodziło  o  to,  że  to  strata  jest  pieniędzy  tylko  chodziło  o  to,  że  to  jest  s trata  w
tym  sensie,  że  dofinansowujemy  dzieci  spoza  terenu  naszej  gminy,  w  tym  sensie
chodziło  tylko  o  to.  Żadna  strata,  wszystkie  wydane  pieniądze  na  edukacje  nigdy
nie są stratą,  wiadomo że o to chodziło.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  lutym  na  komisjach  po  przedstawieniu
sytuacj i ,  po  zasięgnięciu  opinii  w  Gminie  Kozłowo  jak  wysokie  tam  są  wydatki
na dziecko,  na komisjach stanął  problem, że ta  dopłata  rzeczywiście  będzie niska.
Tutaj  po  przedstawieniu  przez  przedstawiciela  stowarzyszenia  sam  zgłosi łem
propozycję,  że  trzeba  zwróci  i le  było  w  ubiegłym  roku  i  wyszło,  że  to  będzie
90%.  To może nie  do  końca  żeśmy dokładnie  wyliczyl i ,  że  90% i  na  to  wyraziłem
zgodę  i  żeśmy  podjęli  taką  uchwałę.  Ja  nie  wiedziałem  w  tamtym  czasie  i
prawdopodobnie  nikt  nawet  z  osób,  które  wnioskowały,  nie  wiedzieli ,  że  jest  taki
zapis  w ustawie  o systemie  oświaty,  który pozwala  tylko  na  odzyskanie  od Gminy
Dąbrówno jedynie 40% tej  dopłaty,  dlatego też jest  ta uchwała.  
Do  mnie  wpłynęło  wczoraj  pismo  stowarzyszenia,  że  zwrócono  się  do  Gminy
Kozłowo  o  ponowne  wyliczenie  tych  wydatków.  Jeżeli  te  wydatki  rzeczywiście
Kozłowo  wyliczy  i  one  będą  dużo  większe,  to  ta  suma  zostanie  taka  o  jaką
wnioskowało  stowarzyszenie.  Myślę,  że  po  tym  wyliczeniu,  jeżeli  Kozłowo
dojdzie  do tego,  my będziemy w porządku,  że mnie przekroczyliśmy jeżeli  chodzi
o  przepisy,  jeżeli  chodzi  o  obciążanie  Gminy Dąbrówno.  Oczywiście  myślę,  że  w
tym przypadku będzie również zadowolone stowarzyszenie.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  wszystko  było
wyjaśniane na komisjach.  
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  czy  nie  można  poczekać  z  tą  uchwałą  do
momentu aż uzyskamy odpowiedź z Gminy Kozłowo?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  i  tak  nie  zmieni  sytuacj i  formalnej ,  bo
przecież  ustawa  o  systemie  oświaty  się  nie  zmieni  i  zawsze  zostanie  nam  te  27
tys .  zł  dofinansowania  z  naszego  budżetu  gminy  Dąbrówno.  Jeżeli  skutecznie
zadziała  stowarzyszenie  i  uzyska  od  Gminy  Kozłowo  inne  wyliczenia,  to  te  40%
zawsze  pozostanie  czterdziestoma.  Jeżel i  teraz  przyjdą  do  nas  wyliczenia  z
Gminy  Kozłowo,  że  raptem  700,-  zł  wydają  na  dziecko  i  damy  90%,  to  damy
dwukrotnie  więcej  niż  na swoje dzieci.  
Innych uwag nie zgłoszono.
Rada  Gminy  Grunwald  w  głosowaniu  jawnym  –  7  głosami  za,  przy  3  głosach
przeciwnych  (radny  Ryszard  Bala,  Dariusz  Borkowski,  Marek  Tański) ,  4  głosach
wstrzymujących  (radna  Jadwiga  Dymkowska,  Iwona  Stanka,  radny  Adam
Butrymowicz,  Arkadiusz  Piasecki)  –  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIX/229/2017  w
sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXXIV/192/2017  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  18
stycznia  2017  roku  w  sprawie  ustalenia  trybu  udzielania  i  rozliczania  dla
niepublicznych  jednostek  oświatowych  prowadzonych  na  terenie  Gminy grunwald
oraz zakresu i  trybu kontroli  prawidłowości ich wykorzystania.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 9).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała
w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Arkadiusza  Rosy  Organu  Prowadzącego
Niepubliczną  Szkołę  Podstawową  z  oddziałami  przedszkolnymi  w  Dylewie  na
działalność Wójta  Gminy Grunwald Pana Henryka Kacprzyka polegającą na
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utrudnianiu działalności  Niepublicznej  Szkoły Podstawowej w Dylewie.
Skarga  była  rozpatrywana  na  komisj i  oświaty  i  komisja  oświaty  przedstawiła
uchwałę.
Komisja  Oświaty  uchwala  co  następuje:  Po  rozpatrzeniu  skargi  Pana  Arkadiusza
Rosy  Komisja  kultury  uznaje  skargę  pkt  1  za  zasadną  z  przyczyn  określonych  w
pkt  1  uzasadnienia  stanowiącego  załącznik  do  niniejszej  uchwały,  w  pozostałych
punktach  za  zasadną  z  przyczyn  określonych  też  w  tych  punktach  stanowiących
załącznik  do  niniejszej  uchwały.  Wykonanie  uchwały  powierza  się
Przewodniczącej  Komisj i  Kultury Oświaty i  Zdrowia.  Uchwała wchodzi  w życie  z
dniem  podjęcia.  Tą  uchwałę  w  imieniu  Pani  Jadwigi  Dymkowskiej ,
przewodniczącej  przedstawiłem. 
Teraz  mamy uchwałę  rady gminy w tej  samej  sprawie.  Po przedstawieniu uchwały
bym musiał  zapytać czy są jakieś inne uwagi,  zapytania do tej  uchwały.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  nie  dostaliśmy  treści
projektu uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił  10 minut  przerwy.
Radna Iwona Stanka opuściła salę  obrad.  

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  -   radni  otrzymali
projekt uchwały.  Przed chwilą  odczytałem uchwałę Komisj i  Oświaty i  Zdrowia.  W
tej  uchwale  naszej  rady  gminy  są  punkty,  które  odnoszą  się  do  skargi  Pana
Arkadiusza Rosy.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  w  sprawie  formalnej .  W
posiedzeniu komisj i  oświaty uczestniczyl i  członkowie  komisj i  oświaty.  Natomiast
wszyscy  pozostali  radni  w  tej  komisj i  nie  uczestniczyli ,  w  związku  z  tym
przedstawiając  uchwałę  komisj i  oświaty wydaje  mi  się  kwestią  przyzwoitości  jest
poinformować  radnych  i  zebranych  na  sali  z  jakich  powodów  komisja  oświaty
taką a nie  inną decyzję podjęła.   
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  odczytał
uzasadnienie do uchwały.
„Uzasadnienie
W  dniu  20  marca  2017  roku  do  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Grunwald
wpłynęła skarga Pana Arkadiusza Rosy Na działania  Wójta  Gminy Grunwald Pana
Henryka  Kacprzyka,  polegające  na  utrudnianiu  działalności  Niepublicznej  Szkoły
Podstawowej  z  oddziałami  przedszkolnymi  w  Dylewie.  Decyzją
przewodniczącego  rady skarga  została  skierowana  do  rozpatrzenia  przez  Komisję
Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia.  Na  posiedzeniu  komisj i  w  dniu  24  kwietnia  2017
roku,  w  obecności  Wójta  Gminy  Grunwald,  Sekretarza  Gminy  Grunwald  i
Dyrektora  Niepublicznej  Szkoły  Podstawowej  w  Dylewie  Pana  Arkadiusza  Rosy
radni  anal izowali  przedstawione  zarzuty  i  zadawali  s tronom  pytania.  W  Wyniku
oceny  przedstawionych  dokumentów  oraz  odpowiedzi  udzielonych  przez  strony
komisja ustal i ła ;”
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  pkt  1  skargi
dotyczy  nierównego  traktowania  podmiotów  prowadzących  działalność
oświatową.
„- w punkcie 1.  skargi:
       Wójt  Gminy  Grunwald  przyjął  różne  podstawy  wyliczenia  dotacj i  dla
oddziału  przedszkolnego  przy  Niepublicznej  Szkole  Podstawowej  w  Dylewie  i
Punktu Przedszkolnego w Stębarku.  W wyniku takiego działania  wysokość dotacj i
przypadająca  na  jedno  dziecko  w  tych  placówkach  została  zróżnicowana  na
niekorzyść  placówki  w  Dylewie.  Jest  to  nierówne  traktowanie  podmiotów
prowadzących działalność oświatową w naszej  gminie.”
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Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  pkt  2  skargi
dotyczy niezgodnego z prawem zaniżenia należnej  dotacj i  na dzieci  uczęszczające
do  oddziałów  przedszkolnych  w  Niepublicznej  Szkole  Podstawowej  w  Dylewie  w
2015 roku.
„w punkcie 2.  skargi:
          Wójt  zaniżył  przysługującą  dotację  na  dzieci.  Do  31  sierpnia  2015  roku
wypłacał  dotację  w  wysokości  40%  mimo  że  obowiązywała  stawka  100%.  Sąd
Rejonowy  w  Ostródzie  wyrokiem  z  18  stycznia  2017  roku  stwierdzi ł
nieprawidłowe  naliczanie  dotacj i  i  nakazał  wypłatę  7754  zł  zaniżonej  dotacj i  za
miesiąc l ipiec wraz z  odsetkami.”
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  pkt  3  skargi
dotyczy zaniechania i  błędy przy przygotowywaniu projektu uchwały Rady Gminy
w  sprawie  dotowania  niepublicznych  jednostek  oświatowych,  która  powinna
zacząć obowiązywać od 1 stycznia 2016 roku.
„w punkcie 3.  skargi:
          Wójt  Henryk  Kacprzyk  poprzez  swoje  zaniechania  doprowadził  do
sytuacj i ,  że  uchwała  w  sprawie  ustalenia  trybu  i  rozliczania  dotacj i  oddziałom
przedszkolnym,  punktom  przedszkolnym  i  szkołom  prowadzonym  na  terenie
gminy  Grunwald  przez  osoby  fizyczne  i  osoby  prawne  niebędące  jednostkami
samorządu  została  przyjęta  dopiero  30  czerwca  2016  roku,  czyli  z  6-cio
miesięcznym opóźnieniem.”
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – pkt  4 skargi
dotyczy  odmowy  udzielenia  informacji  w  zakresie  wysokości  przekazanych  w
2015  roku  kwot  dotacj i  w  podziale  na  uczniów  uczęszczających  do  klas  I-VI
Niepublicznej  Szkoły  Podstawowej  w  Dylewie,  uczniów  uczęszczających  do
oddziału  przedszkolnego  oraz  uczniów  uczęszczających  do  punktu
przedszkolnego.
„w punkcie  4.  skargi:
          W dniu  7  grudnia  2016  r.  Pan  Arkadiusz  Rosa  zwrócił  s ię  z  wnioskiem o
podanie  kwot  dotacj i  przekazanych  szkole  w  Dylewie.  W  dniu  12  stycznia  2017
wójt  wydał  decyzję  administracyjną  odmawiającą  udostępnienia  informacji
publicznej  uzasadniając  to  koniecznością  jej  przetworzenia.  Komisja  uznała,  że
informacje o które zwracał  się Pan Rosa wymagały tylko przepisania.”
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  pkt  5  skargi
dotyczy  nękania  poprzez  powiadamianie  organów  ścigania  o  rzekomych
nieprawidłowościach bez jakichkolwiek podstaw merytorycznych.
„w punkcie 5.  skargi:
          W  maju  2015  wójt  gminy  zawiadomił  prokuraturę  o  popełnieniu
przestępstwa  polegającego  na  wyłudzeniu  pieniędzy  publicznych.  Prokurator
umorzył  śledztwo.  Wójt  wniósł zażalenie  do Sądu Rejonowego w Ostródzie,  który
umorzył  cztery  zarzuty  a  w stosunku  do  piątego  nakazał  wykonanie  dodatkowych
czynności  sprawdzających.  Prokuratura  wykonała  nakazane  czynności  i  ponownie
umorzyła śledztwo. W listopadzie 2016 wójt  złożył  subsydiarny akt  oskarżenia.”
To wszystko jeżeli  chodzi o uzasadnienie uchwały komisj i  oświaty.  
Nasza  uchwała  jest  podobna  do  uchwały  komisj i  oświaty.  W  związku  z  tym
musimy  odpowiedzieć  w  pięciu  punktach  czy  zarzuty  są  zasadne.  Nie  cała
uchwała tylko każdy punkt  po kolei  musi  zostać przegłosowany.  
Radny  -  Pan  Ryszard  Bala  –  z  wielką  uwagą  przeczytałem  całą  skargę  i  to  jest
jedna z  lepiej  opracowanych skarg,  która  w jasny i  kompletny sposób przedstawia
i  uzasadnia  zarzuty,  które  Pan  Arkadiusz  Rosa  złożył  w  tej  skardze.  Przytoczone
dokumenty,  wyroki  sądu  i  dokumenty  sporządzone  przez  wójta  i  inne  materiały
jednoznacznie  wskazują,  że  ta  skarga  w  pięciu  punktach,  w  pięciu  zarzutach  jest
jak najbardziej  zasadna.
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wysłuchałem  ze  wzruszeniem  wypowiedzi
byłego  przewodniczącego,  radnego  Bali ,  nie  zgadzam  się.  Co  do  jednego  punktu
pierwszego  mogę  pół  na  pół,  ale  z  pozostałymi  nie  zgadzam  się  z  zarzutami
postawionymi.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  w  pierwszym
punkcie  będziemy  głosować  nad  skargą,  która  mówi,  że  zarzuca  wójtowi
„Nierówne  traktowanie  podmiotów  prowadzących  działalność  oświatową,
polegającą  na  udzielaniu  dotacj i  w  2016  roku  na  dzieci  uczęszczające  do
niepublicznych  placówek  przedszkolnych  na  terenie  gminy  w  oparciu  o  różne
podstawy wyliczenia wysokości przysługującej  dotacj i .”
Za  tym  że  skarga  jest  zasadna  głosowało  6  radnych  (radna  Jadwiga  Dymkowska,
radny Ryszard  Bala,  Dariusz Borkowski,  Adam Butrymowicz,  Arkadiusz Piasecki,
Marek Tański)  a  za tym, że skarga jest  niezasadna głosowało 7 radnych.  
Skarga w punkcie 1 jest  niezasadna.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – w punkcie drugim
„Niezgodne  z  prawem  zaniżanie  należnej  dotacj i  na  dzieci  uczęszczające  do
oddziałów  przedszkolnych  w  Niepublicznej  Szkole  Podstawowej  w  Dylewie  w
2015 roku.
Za  tym  że  skarga  jest  zasadna  głosowało  6  radnych  a  za  tym  że  skarga  jest
niezasadna głosowało 7 radnych. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  w  punkcie
trzecim  -  „Zaniechania  i  błędy  przy  przygotowywaniu  projektu  uchwały  rady
Gminy w sprawie dotowania niepublicznych jednostek oświatowych, która
powinna zacząć obowiązywać od 1 stycznia 2016 roku.”
Za  tym  że  skarga  jest  zasadna  głosowało  5  radnych,  za  tym  że  skarga  jest
niezasadna głosowało 7 radnych, 1 radny wstrzymał się  (Pan Arkadiusz Piasecki) .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  w  punkcie
czwartym  -  „Odmowę  udzielenia  informacji  w  zakresie  wysokości  przekazanych
w  2015  roku  kwot  dotacj i  w  podziale  na  uczniów  uczęszczających  do  klas  I-VI
Niepublicznej  Szkoły  Podstawowej  w  Dylewie,  uczniów  uczęszczających  do
oddziału  przedszkolnego  oraz  uczniów  uczęszczających  do  punktu
przedszkolnego funkcjonującego do dnia 5 marca 2015 roku.” 
Za  tym  że  skarga  jest  zasadna  głosowało  5  radnych,  za  tym  że  skarga  jest
niezasadna głosowało 7 radnych, 1 radny wstrzymał się.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  ostatni  punkt
„Nękanie  poprzez  powiadamianie  organów  ścigania  o  rzekomych
nieprawidłowościach bez jakichkolwiek podstaw merytorycznych”.
Za  tym  że  skarga  jest  zasadna  głosowało  5  radnych,  za  tym  że  skarga  jest
niezasadna głosowało 7 radnych, 1 radny wstrzymał się.  
We  wszystkich  punktach  uznano,  że  skarga  jest  niezasadna  przy  7  głosach  za  i  6
lub 5 głosach przeciw i  wstrzymującym się.  
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 7 głosami  za,  przy 5 głosach przeciw (radna
Jadwiga  Dymkowska,  radny  Ryszard  Bala,  Dariusz  Borkowski,  Adam
Butrymowicz,  Marek Tański) ,  1 głosie  wstrzymującym (radny Arkadiusz Piasecki)
–  podjęła  uchwałę  Nr  XXXIX/230/2017  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana
Arkadiusza  Rosy  Organu  Prowadzącego  Niepubliczną  Szkołę  Podstawową  z
oddziałami  przedszkolnymi  w  Dylewie  na  działalność  Wójta  Gminy  Grunwald
Pana  Henryka  Kacprzyka  polegającą  na  utrudnianiu  działalności  Niepublicznej
Szkoły Podstawowej z oddziałami przedszkolnymi w Dylewie.
Uchwała w załączeniu – zał.  nr 10).

Ad  pkt  8.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
kolejnym punktem są  interpelacje i  zapytania.  
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Ostatnia  interpelacja  która  była  składana tutaj  na  sesj i  przez  Pana Ryszarda  Balę,
ja na to odpowiedź też otrzymałem pisemną.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  chciałbym  przypomnieć  Państwu.  31  marca
złożyłem interpelację  w sprawie rozbieżności  w zarządzeniach wójta.  
„W związku  z  rozbieżnościami  w  zarządzeniach  Wójta  o  numerach  2/2017  z  dnia
16.01.2017  roku  i  3/2017  z  18.01.2017  roku  w  sprawie  powołania  i  odwołania
zastępcy wójta  proszę o wyjaśnienie następujących kwesti i :  
1.  Do kiedy Pan Waldemar Szydlik pełnił  funkcję zastępcy wójta?
2.  Od kiedy Pan Artur Wilczek pełni  funkcję zastępcy wójta?
3.  Na jakiej  podstawie w obiegu prawnym funkcjonują dwa zarządzenia Nr 2/2017
    z  16.01.2017 roku z tym samym numerem ale z różną treścią?
4.  Na jakiej  podstawie w dniu 17.01.2017 roku w Gminie Grunwald było dwóch
    zastępców?
Proszę  o  podanie  szczegółowego  zakresu  kompetencj i  i  odpowiedzialności
zastępcy  wójta  i  sekretarza  gminy  oraz  wysokości  wynagrodzeń  wraz  z
poszczególnymi  składnikami  osób  zatrudnionych  na  tych  stanowiskach  na  dzień
1.02.2017 roku.”
W tej  sprawie dostałem odpowiedź.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  wszyscy
odpowiedź otrzymali .
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ale  ja  chciałbym  tą  odpowiedź  skomentować  i
radnym przeczytać.
W odpowiedzi jakie uzyskałem:
„Ad  1.  Pan  Waldemar  Szydlik  pełnił  funkcję  zastępcy  wójta  do  dnia  18.01.2017
roku.
Ad  pkt  2.  Pan  Artur  Wilczek  pełnił  funkcję  zastępcy  wójta  od  dnia  16.01.2017
roku.”
W związku  z  tym  potwierdza  się  sytuacja,  że  w  dniu  17  stycznia  w  gminie  było
dwóch  zastępców,  ale  w  zarządzeniu  wójt  ustali ł  w  pierwszym  paragraf ie  –
„Ustalam, że w Gminie Grunwald będzie jeden Zastępca Wójta.”
Wyjaśnienie  takiego stanu,  że  w dniu  17  stycznia  jest  dwóch zastępców Pan Wójt
stwierdził ,  że  w tym czasie  Panowie  przekazywali  sobie  obowiązki.  Ewidencyjnie
było  dwóch  zastępców  17  stycznia.  A  co  robili  17  stycznia,  to  jest  sprawa
drugorzędna. Ja o to nie  pytałem, specjalnie mnie nie  interesuje.  
W sprawie odpowiedzi na pytanie dotyczące wynagrodzenia zastępcy wójta.
Otóż  zastępca  wójta  otrzymywał  będzie  wynagrodzenie:  4.800,-  z ł  podstawa,
2.195,-  zł  dodatek  funkcyjny,  600,-  zł  dodatek  specjalny  i  11%  jest  dodatek
stażowy,  razem 8.123,-  zł .
Pan  Sekretarz  będzie  otrzymywał:  4.800,-  zł  podstawa,  1.520,-  zł  dodatek
funkcyjny,  i  1.200,-  zł  dodatek  specjalny,  plus  20%  dodatek  stażowy,  razem
8.480,-  zł .  
Pani  Bronisława Warmińska  jako inspektor  odpowiedzialna  za  prowadzenie  spraw
personalnych  w  urzędzie  t łumaczyła  w  wyjaśnieniu  taką  sytuację  pomyłką,  że
dwa zarządzenia  o tym samym numerze,  z  tą  sama datą  tylko z  różną treścią  były.
Ja  mam  wątpl iwości  czy  prostowanie  aktów  prawnych  odbywa  się  na  zasadzie,
stary  wyjmuje  się  z  segregatora  a  w  to  miejsce  wkłada  się  nowy,  poprawiony,  z
tym  samym  numerem  i  z  tą  samą  datą.  Ja  myślę,  że  tej  sprawy  tutaj  nie
wyjaśnimy.  Być może trzeba będzie do niej  wrócić.  To jest  jedna interpelacja.  
W dniu  dzisiejszym otrzymałem odpowiedź  na  interpelację  z  5  kwietnia,  w której
pytam:
„1.  Przed jakimi sądami,  w jakich  sprawach,  z  czyjego powództwa w okresie  od 1
stycznia  2015  roku  do  chwil i  obecnej  Gmina  Grunwald,  jej  organy  i  instytucje
występowały jako pozwany lub powód?
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2. Jakie  zapadły orzeczenia (prawomocne lub nieprawomocne) w tych sprawach?
3.  Jakie  koszty  poniósł  budżet  gminy  w  związku  z  wyrokami  oraz  obsługą
prawną?”
W dniu  dzisiejszym  dostałem  odpowiedź  z  której  wynika  że  gmina  uczestniczyła
w 4 procesach.
Pierwszy  -  gmina  pozwała  Sławomira  Chmielińskiego.  W  wyniku  wyroku
odzyskała  kwotę  46.231,-  zł  –  kwota  główna,  8443,-  koszty  procesowe  i  4.819,-
zł  odsetki.
W drugim  procesie  Gmina  Grunwald  pozwała  Pana  Grzegorza  Dygacza  i  sąd  jak
rozumiem  zasądzi ł  kwotę  na  rzecz  gminy,  60  tys .  z ł  kwota  główna,  16.673,-  zł
koszty procesu i  odsetki.  Brak 726,-  zł  kosztów procesu i  odsetki.
Trzeci  proces  –  Pan Arkadiusz  Rosa  pozwał  Gminę  Grunwald  i  sąd  orzekł  7.753,-
zł  gmina  jest  winna  jako  kwota  główna,  398,-  zł  odsetki  i  3.688,-  zł  koszty
sądowe. 
Czwarty  proces  –  Stowarzyszenie  Pomoc  Dzieciom  Potrzebującym  pozwało
gminę.  W  wyniku  procesu  sąd  zasądził  8.248,-  zł  kwota  główna  plus  1.023,-  zł
odsetki  plus 3.713,-  zł  koszty sądowe.
Ja  rozumiem,  że  to  są  wszystkie  procesy  zakończone  wyrokami,  niezależnie
prawomocnymi i  nieprawomocnymi,  bo o takie  zestawienie prosiłem. 
Czy to są wszystkie  procesy?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  oczywiście  nie  ma  jeszcze  wyroku  z  ostatniego
procesu.  Niepotrzebnie  wracamy znowu do czytania  pewnych dokumentów, bo już
połowa  sołtysów  opuściła  salę  a  pewnie  też  jest  zainteresowana.  Przede
wszystkim  te  dwie  osoby  zainteresowane  tutaj ,  do  których  chciałem  się  zwrócić,
do  Pana  Rosy  i  do  Pana  Kołodziejskiego,  który  jest  przedstawicielem
stowarzyszenia,  że  po  prostu  jeżeli  mają  jakieś  roszczenia  w  stosunku  do  gminy,
to  niech  nie  przeprowadzają  tych  roszczeń  miesiąc,  miesiąc,  miesiąc  tylko  od
razu niech założą sprawę gminie,  załóżmy no nie  wiem jakie  te  roszczenia są i  i le
one  mogą  wynosić  i  niech  założą  jedną  sprawę,  na  pełne  roszczenia,  co  uchroni
gminę  przed  kosztami  odsetek  i  zastępstwa  procesowego  czyli  to  wtedy  będzie
jedno  zastępstwo  procesowe  i  załóżmy  jedno  naliczenie  odsetek.  Nie  wiem  jaki
jest  powód,  że  te  sprawy  są  zakładane  za  miesiąc,  za  miesiąc,  za  miesiąc,  ich
sprawa  jest ,  ale  wzywam  was  na  tej  sali  dzisiaj ,  żeby  tą  sprawę  zakończyć,  bo
mam  dość  już  a  szczególnie  niesmakiem  zakończyło  się  spotkanie  na  komisj i
oświaty.  Nie  chciałbym  dalej  wchodzić  w  jakieś  bym  powiedział  tutaj  spory  z
ludźmi,  z  którymi  nie  chciałbym w spory wchodzić  z  różnych przyczyn.  Nie  będę
na  tej  sal i  nazywał  z  jakich  przyczyn,  ale  te  przyczyny  wszyscy  Państwo  znacie.
Prosiłbym  te  dwie  jednostki  czyl i  Niepubliczną  Szkołę  w  Dylewie  i
Stowarzyszenie  o  sformułowanie  wszystkich  jeszcze  zastrzeżeń  co  do
dofinansowania  za  lata  2014  –  2017  i  wtedy  poinformuję  radę  gminy,  jakie  to  są
roszczenia  jeszcze  w  stosunku  do  budżetu  gminy  i  wtedy  poproszę  radę  gminy  o
wydanie  opini i  i  dostosuję  się  do  opinii  i  ewentualnie  te  należności  wyrównam i
chciałbym,  żeby  na  tym  skończyła  się  dyskusja  na  temat  niepublicznych  szkół  i
punktów przedszkolnych. Myślę,  że Pan Rosa zrozumiał moje intencje,  tak?
Pan  Arkadiusz  Rosa  –  Panie  Kacprzyk  ja  jestem  wolny  obywatel
Rzeczypospolitej  Polskiej  czy  ja  składam  5  pozwów,  czy  ja  sobie  dzielę  czy  nie
dzielę,  to  jest  moja  osobista  sprawa.  Pan  może  nakazać  czy  prosić  nie  wiem
radnych,  żeby zagłosowali ,  bo  widać  jak  głosują  a  nie  może Pan nakazywać co  ja
będę  robił .  Ja  będę  robił  to  co  uważam,  z  jedną  uwagą.  Te  procesy sądowe to  nie
jest  tak,  że  ja  sobie  idę  z  papierkiem i  zakładam gminie  proces  tylko  ja  najpierw
składam albo robię  próbę  ugodową w sądzie  albo  składam do Pana dokumenty.  To
nie  jest  tak,  że  ja  od  razu  lecę  do  sądu.  Tylko  idę  najpierw  do  Pana  a  później  do
sądu z próbą ugodową,  żeby rzeczywiście  żadna ze stron nie ponosiła kosztów,
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chodzi o koszty sądowe. 
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  ja  uważam,  że  ostatnia  wypowiedź  wójta
jest  wyciągnięciem  ręki.  Faktycznie  Panowie  podliczcie  i le  gmina  według  was
jest  wam  winna  i  wtedy  jakiś  kompromis  może  osiągniemy,  bo  faktycznie  przez
tyle  la t  bez  przerwy dyskutujemy o  niedopłaceniu  i  coś  jest  na  rzeczy,  więc  czas
to skończyć.  
Radny – Pan Ryszard Bala –  ja z tego co Pan Wójt  powiedział  wnioskuję,  że Pan
Wójt  chciałby,  żeby  mu  przyłożyć  raz  a  dobrze  i  sprawę  zakończyć  a  nie  tak
szarpać  go  za  nogawkę.  Ale  tak  jak  Pan  Rosa  powiedział ,  tu  prawo  daje  mu
dowolność  w  tym  zakresie  i  Pan  nie  może  nikomu  narzucić  kiedy,  z  czym
obywatel pójdzie do sądu.
Jeszcze mam dzisiaj  jedną interpelację:
„Interpelacja  w  sprawie  odzyskania  ubezpieczenia  w  związku  z  zaniedbaniami
radcy prawnego
W  czerwcu  2016  roku  Pan  Wójt  informował  o  staraniach  zmierzających  do
odzyskania  odszkodowania  z  polisy  radcy  prawnego  w  związku  z  przegranym
przez gminę procesem dotyczącym „Orlika”.  
Na  podstawie  § 37  ust .  1,  2,  3,  s tatutu  Gminy  Grunwald  zwracam  się  do  Pana  z
interpelacją i  proszę o szczegółową informację w następujących sprawach:
1.  Proszę o podanie konkretnych działań i  czynności,  jakie  zostały dotychczas w
    tej  sprawie podjęte  oraz przedstawienie ich wyników.
2.  Proszę o podanie kwoty na dzień dzisiejszy jakiej  dochodzi  gmina.
3.  Proszę o udzielenie odpowiedzi na pytanie:  czy w okresie od 1 stycznia 2015
    roku do dnia dzisiejszego Kancelaria  Prawna Radcy Ryszarda Bielańskiego
    wykonywała jakiekolwiek usługi  na rzecz gminy,  w jakim zakresie  i  za jakie
    wynagrodzenie?”
Taką interpelację przekażę pani inspektor.
W  związku  z  real izacja  tego  punktu  mam  zapytanie.  Na  podstawie  §  37  statutu
proszę o odpowiedź na następujące pytania:

1. Na  jakim  etapie  są  konsultacje  programu  budowy  przydomowych
oczyszczalni ścieków?

2. Kiedy zostaną przedstawione wyniki  tych konsultacj i  radzie?
3. Ile  jest  na  terenie  gminy  zbiorników  bezodpływowych,  w  jakim  są  stanie,

kto  i  w  jaki  sposób  dokonuje  sprawdzenia,  gdzie  właściciele  dokonują
wpłat  za utylizację  tych ścieków?

Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie da się odpowiedzieć na dzisiaj .
Radny – Pan Ryszard Bala – ja wiem, że to wymaga czasu.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – ewidencjonowane jest  i  taka informacja zostanie
przekazana.
Inspektor  –  Bronisława  Warmińska  –  w  statucie  się  mówi,  że  ma  być  jeden
zastępca  wójta,  U nas  nigdy nie  było  więcej ,  bo  Pan Sekretarz  był  zatrudniony na
1/3  etatu  zastępcy  wójta  i  na  2/3  etatu  sekretarza  a  Pan  Artur  Wilczek  został
zatrudniony  na  1/2  etatu  zastępcy  wójta  i  1/2  etatu  kierownika  referatu.  To  jest
niecały etat .  Nigdy nie było dwóch zastępców wójta.
Radny – Pan Ryszard Bala –  tego w zarządzeniu nie  ma.  
Inspektor  Bronisława  Warmińska  –  ja  chciałam  wyjaśnić  tylko  Pan  mnie  nie
dopuścił  do głosu.  Nigdy nie  było  dwóch zastępców,  bo tu  chodzi  o  etat ,  jeden na
1/3 etatu,  drugi na 1/2 etatu,  nigdy nie  było za dużo.
Radny – Pan Ryszard Bala – sprawa została wyjaśniona.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  chcę  zabrać  głos  dotyczący  pracy  urzędu,
żebyście  Państwo  zdawali  sobie  sprawę,  ja  po  prostu  to  co  Pani  Dymkowska
zauważyła,  chcę  dojść  do  ugody,  ale  tu  nie  są  strony  zainteresowane,  bo  ja  to
traktuję  jako  działalność  nie  czysto  gospodarczą  na  korzyść  gminy  tylko
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działalność  pol ityczną.  Proszę  bardzo  można  taka  działalność  polityczną
prowadzić  tylko  trzeba  poinformować  radnych,  sołtysów  o  co  tu  chodzi  w  tym
wszystkim,  bo  przecież  to  nie  jest  walka  z  gminą,  bo  ja  na  początku
przedstawiłem  co  gmina  robi  i  na  ten  temat  nie  ma  żadnej  dyskusj i .  Nikt  się  nie
zapytał  skąd  pieniądze,  i le  ja  środków  ściągnąłem  z  zewnątrz,  i le  staram  się
ściągnąć tylko cały czas dyskutujemy,  wałkujemy,  jak Pani  Dymkowska policzyła,
przez 28 miesięcy jeden jedyny temat,  który już dawno powinniśmy zakończyć.  Ja
otrzymałem  z  tymi  dwiema  dzisiejszym  interpelacjami  72  pisma  na  które  muszę
zaangażować  kilku  pracowników,  którzy  nie  mogą  pracować  w  tym  czasie  tylko
muszą  zbierać  dane,  odpowiadać,  bo  jeżel i  napisze  człowiek,  który  odpowiada  u
nas  za  dostęp  do informacji  publicznej ,  że  jest  to  informacja  przetworzona,  to  też
mu  się  zarzuca,  to  musi  dwóch  pracowników  iść  do  archiwum,  wyciągać
dokumenty  i  w  tym  przypadku  tych  interpelacj i  znowu  dwa  dni  będą  zarwane  na
rzecz,  która  nie  przynosi  żadnych  korzyści  i  ja  bym  prosi ł  żeby  się  przygotował
Pan radny Bala na przyszłą sesję i  przedstawił nam, co on przez te 6 la t  zrobił  dla
gminy  a  szczególnie  dla  miejscowości  Mielno  a  ja  przygotuję  mater iał
fotograf iczny  z  tych  działań,  które  są  tam  prowadzone  i  wtedy  podsumujemy
swoją działalność nawzajem. 
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jeżel i  można,  to  w  sprawie  wypowiedzi  Pani
Dymkowskiej ,  ja  podzielam  pogląd  Pani  Dymkowskiej ,  że  czas  by  było  zacząć
myśleć  o  rozwoju  a  nie  o  szarpaniu  się,  ale  proszę  Państwa  te  wyroki  sądu
skazujące  gminę  pokazują,  że  przedstawiane  problemy  przez  Pana  dyrektora  i
przez  stowarzyszenie  nie  są  rozstrzygane  zgodnie  z  prawem.  Przecież  sąd  nie
wydał  wyroku  niezgodnego  z  prawem.  Sąd  właśnie  stwierdził  swoim  wyrokiem
kto  tutaj  ma  rację.  Ponieważ  Pan  Wójt  nie  reaguje  na  te  podpowiedzi,  na  te
sugestie,  na  te  składane  do  niego  wnioski  więc  efekt  jest  taki  jaki  jest .  Tutaj  nic
nie  zastąpi  sądu,  bo  jak  z  tego  widać  wójt  nie  jest  skłonny  do  tego,  żeby
współpracować  i  pójść  śladem  porozumienia  i  reagowania  na  to  co  się  tu  na
terenie gminy dzieje.

Ad  pkt  9.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
przejdziemy do wolnych wniosków i zapytań.  
Sołtysom  przekazałem  taką  kartkę.  2  maja  jest  święto  flagi.  Święto  zostało
ustalone  nie  tak  dawno  i  to  święto  zostało  jakby  tak  zapomniane.  Trzeba  by  tak
kultywować,  dlatego  jest  przedstawiona,  bo  kiedyś  była  rozmowa  na  tej  sali ,  jak
wygląda  flaga.  Przedstawiłem  coś  takiego  i  mówię  z  okazj i  tego  święta,  właśnie
flagi  proponowałbym  aby  powiesić  te  ogłoszenia  tak  jak  ogłoszenia  na  tablicach
ogłoszeń  jak  wygląda  polska  flaga  a  przy  okazj i  przypomnienie,  że  flaga  Polski
istnieje.  Na  Polach  Grunwaldu  2  maja  będzie  tam  taka  drobna  uroczystość,  będą
występowały  dzieci  z  pewnym  programem.  Jeżel i  ktoś  by  był  zainteresowany,  to
zapraszam, chyba o godzinie 11.00.  
Kończy  się  kwiecień,  przypominam  radnym  o  złożeniu  oświadczenia
majątkowego,  bo do końca kwietnia trzeba takie  oświadczenie złożyć.  
Mam pismo:  „Już  od  wielu  lat  przełom zimy i  wiosny to  okres  wktórym wyraźnie
wzrasta  l iczba  pożarów  łąk  i  nieużytków.  Wypalanie  traw  prowadzi  do
nieodwracalnych,  niekorzystnych  zmian  w  środowisku  naturalnym  a  także
niejednokrotnie  zagraża  zdrowiu  i  życiu  ludzkiemu.  W  trosce  o  bezpieczeństwo
lokalnych  mieszkańców  zwracam  się  z  prośbą  o  rozpropagowanie  na  pańskim
terenie administracyjnym informacji  na temat  kampanii  społecznej  „Stop pożarom
traw”  przeprowadzonej  pod  patronatem  Ministra  Spraw  Wewnętrznych  i
Administracj i  oraz  Komendanta  Głównego  PSP.  Wszelkie  informacje  na  temat
akcj i  dostępne są na stronie internetowej  „stop pożarom traw.”
Radny Powiatu – Pan Jan Kacprzyk – ja chciałem podziękować radzie za wkład
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w  budowę  drogi  powiatowej  w  miejscowości  Zybułtowo.  Dwa  tygodnie  temu
został  rozstrzygnięty  przetarg,  można  powiedzieć  na  rewitalizację  całej
miejscowości,  budowa  nakładki,  parkingi  chodniki  i  temu,  że  wy  dołożyliście
jako  rada  umieścil iście  tą  inwestycję  w  budżecie,  mieszkańcy  Zybułtowa  na
pewno  będą  się  z  tego  bardzo  cieszyć.  Myślę,  że  prace  zaczną  się  gdzieś  tam  na
przełomie  maja  i  czerwca.  Najtańsza  propozycja  która  padła  na  przetargu  została
przyjęta.  Teraz  tylko  kwestie  formalne.  Ja  rozumiem,  że  inwestycje  będą  jeszcze
większe,  wiele  miejscowości  czeka  na  tego  typu  inwestycje,  ale  sami  Państwo
widzicie,  że  dzięki  współpracy  z  wami  możemy  coś  takiego  robić  i  już  na
początku  kadencj i  udało  nam  się  wspólnie  wiele  tych  inwestycj i  wykonać,  tym
bardzie,  że  to  nie  koniec,  czeka  nas  kolejny  rok.  Zobaczymy  co  będzie  dalej .
Będę się starał ,  żeby jeszcze jakieś pieniądze niemałe do naszej  gminy traf iły.  
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  Panie  Wójcie  ja  w  sprawie  tych  lamp.  Pan
mówił  o 30 lampach, nam 16 lamp wystarczy.  30 lamp to jest  zbyteczne.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dobrze,  cieszy  mnie  to.  Jeszcze  jedna  rzecz,
zdecydujcie  która  forma  lepsza.  Projektant  jak  projektuje,  on  musi  się  norm
trzymać,  ale  jeżel i  wy uznacie,  że rzadziej  może być,  to ja jestem za.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  chciałbym  jeszcze  raz  odnieść  się  w  wolnych
wnioskach  do  sprawy  rozpatrzenia  tej  skargi.  Okazuje  się,  że  nawet  czarno  na
białym  napisane  wyroki  sądu  dla  pretor ian  nie  mają  znaczenia.  Dla  nich  ma
znaczenie instrukcja cesarza.
Sołtys  -  Pan  Karol  Duda  –  Panie  Wójcie  ja  miesiąc  temu  wspominałem  o  tej
drodze na Tymawę.  Nie wiem czy ta sprawa została załatwiona,  bo ja ostatnio nie
jechałem. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  myślę  że  tak,  bo  ja  zareagowałem  od  razu,
zleci łem. 
Radny – Pan Stanisław Zaboroś – jest  zasypana.  
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  -  ja  też  w  sprawie  dziur,  wzdłuż  tej  drogi
cmentarnej  ta  się  nie  da  przejechać.  Moje  umiejętności  jako  kierowcy  są
niewielkie,  ale  tam  się  strasznie  jedzie.  Bardzo  proszę  o  ten  destrukt  czy
cokolwiek,  żeby  te  10  gospodarstw  mogło  bez  problemu  dojechać  do  swoich
siedzib.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dzisiaj  jeszcze  mamy  gdzieś  1.400  ton  tego
destruktu.  Dzisiaj  podejmowaliśmy  decyzję  gdzie  będziemy  robili .  Pójdzie  to  na
Lubianek,  żeby  tą  drogę  skończyć,  bo  tam  dzieci  dojeżdżają  i  postawić
przystanek  i  tam  wysypać.  Od  strony  gimnazjum  chcemy  zacząć  wysypywać  tą
drogę,  bo  koło  gimnazjum  też  trzeba  zrobić  te  dziury,  bo  tam  autobusy  nasze
zawracają  i  zobaczymy  ile  starczy  nam  tego,  ale  chcę  to  szybko  zrobić.  Dopóki
jest  inwestycja  to  udaje  mi  się  ściągać  i  zwróci łem  się  o  5  tys .  ton.  Na  dzisiaj
dostałem  2,5  tys .  ton.  Jest  okazja  przy  tej  inwestycj i  dużo,  dużo  dróg  tych
gminnych  zrobić.  Część  tego  destruktu  skierujemy również  na  Rychnowską  Wolę,
tam gdzie  te  zalewiska zawsze  występują.  Na pewno równiarka  to  pójdzie  od razu
a później  będziemy sypali ,  zobaczymy na i le nam starczy.  
Radna  –  Pani  Joanna  Leszczyńska  –  jak  się  uda,  to  u  nas  na  osiedlu  te  dziury
zasypać.  Już tam u nas nie da się przejechać w niektórych miejscach.
Radna – Pani  Małgorzata  Kamińska –  przy ośrodku zdrowia  zgłaszam i  dziury i
załamany chodnik.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  cały  czas  ludzie  pracują  przy  drogach.  Po  kolei
będziemy  el iminować.  Cieszę  się,  że  niektóre  już  el iminujemy  całkowicie  z
równania,  jak  Korsztyn.  Jak  w  przyszłym  roku  Domkowo  trzy  i  i leś  ki lometra
schodzi  nam.  Coraz  więcej  tych  dróg,  które  są  już  drogami  trwałymi,  ale  150
kilometrów  dróg  gruntowych,  niestety  jest  to  wysiłek  potężny  i  co  roku  w
zasadzie od nowa to jest  praca.  
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Radna – Pani Joanna Leszczyńska – mieszkańcy dziękują za tą lampę,  którą Pan
podłączył  na naszym osiedlu.
Radna – Pani  Jadwiga Dymkowska –  do kogo się  zgłosić  o te  rondo w Stębarku,
bo jest  tak wysokie.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Pani  radna  ja  się  zwróci łem  i  uzyskałem
odpowiedź od Zarządu Wojewódzkiego,  że tak ma być,  że to  jest  celowo,  żeby nie
było widać,  że wjeżdżając na rondo, że to  rondo jest  puste  i  to  zmusza kierowców
do zwalniania.  
Radny – Pan Adam Butrymowicz – ja  tak na przyszłość do Pana Wójta  i  do Pana
Arkadiusza  Rosy,  jeśli  wpłynie  następna  jakaś  skarga  czy  wyjaśnienia,  to  proszę
o kserokopię dokumentów, które są dostarczane,  żeby to było jasno i  przejrzyście,
żebyśmy miel i  podstawę  do rozpatrzenia  skargi.  Ale  to  były dokumenty opisane  a
mi  chodzi  o  wyroki  sądu,  kserokopie  lub  jakieś  inne  dokumenty,  żebyśmy  miel i
podstawę zapoznania się z  tym. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  zadeklarowałem na  początku,  że  nie  będę  się
wdawał  już  w polemikę,  bo  naprawdę  to  za  dużo  nerwów mnie  kosztuje  i  może to
celowo jest  prowokowane,  żeby się tak zachować,  z  czego się  później  wstydzę,  za
co  przepraszam  a  będę  odpowiadał  na  piśmie.  Jeżel i  przyjdzie  jakaś  skarga
jeszcze,  a na pewno przyjdzie,  bo już 72 przekroczyliśmy,  to myślę że za kadencj i
setną  zrobimy,  to  będzie  święto.  Jak  jakaś  skarga  przyjdzie,  to  będę  odpowiadał
na piśmie i  z załączeniem wszystkich dokumentów jakie  dotyczą tego tematu.  
Sołtys – Pani Krystyna Guzdaj – są dziury na Kitnowo jak się jedzie.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  na  asfalcie,  to  trzeba  zrobić  szybko.  Tu  jest
obecny pracownik,  to  myślę,  że będzie pamiętał .
Radny  Powiatu  –  Pan  Jan  Kacprzyk  –  chcę  wrócić  do  statys tyki,  odkąd  jestem
radnym 10 lat ,  to z histor ii  pamiętam, że na starostę  było 5 skarg.  
Sołtys – Pan Arkadiusz Rosa – przyjrzałem się  dokładnie,  tej  f lagi  nie możemy
używać,  to jest  konsulatu,  my powinniśmy wiedzieć jak wygląda flaga.  Jeśli  taka
flaga wisi  na terenie  gminy,  to jest  niezgodne.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie wiszą.  
Sołtys  –  Pan  Arkadiusz  Rosa  –  każdy  powinien  wiedzieć  jak  flaga  wygląda,  jak
powinna wisieć,  należy się szacunek dla  f lagi.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  jeżel i  już
mówimy o fladze,  to dodam do tego jak się  f lagę niszczy,  należy rozerwać na pół,
białe oddzielnie i  spal ić.

Ad  pkt  10.  Wobec  zreal izowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Gminy
zamknął  XXXIX sesję  Rady Gminy.
 

Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy

Bronisława Warmińska Sławomir Matuszewski
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